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Fullmäktige 25.10.2021 § 142 
 
 
§ 142 
Fråga om hälsovård i Esboviken 

 
Beredning och upplysningar: 
Jaakovlew-Markus Elina 
Mustakari Anu 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Växel 09 816 21 
 

Förslag Stadsstyrelsen 
 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Paula 
Viljakainens och Marika Niemis samt 14 andra ledamöters fråga 
12.5.2021 om hälsovård i Esboviken och konstaterar att frågan är 
slutbehandlad. 
 

Behandling Ordföranden föreslog understödd av Hopsu att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet bordlades enhälligt 
 
 

Redogörelse Ledamöterna Paula Viljakainen och Marika Niemi samt 14 andra 
ledamöter lämnade 12.5.2021 in en fråga till fullmäktige om hälsovård i 
Esboviken. 
 
Ledamöterna ställer följande frågor:  
1. Hur tryggas hälsovården för invånarna i Esboviken under den tid då 
ombyggnaden av Esbovikens hälsostation pågår?  
2. Har inneluftsproblemen i den gamla hälsostationen i Mattby 
åtgärdats?  
3. Kunde man pröva på Sitras hälsokioskmodell i köpcentren i 
Esboviken under ombyggnaden?  
4. Kunde man inom hälsovården i Esboviken utöka användningen av 
servicesedel och köpta tjänster?  
 
 
Svar på frågorna om hälsovårdstjänster i Esboviken  
 
1. Hur tryggas hälsovården för invånarna i Esboviken under den tid 
då ombyggnaden av Esbovikens hälsostation pågår?  
Situationen efter vattenskadan: 
Personalen i Esbovikens hälsostation flyttade efter en vattenskada 
påsken 2020 till Stensviks hälsostation och i begränsad mån till Sökö 
hälsostation samt andra hälsostationer i staden, dit det också är möjligt 
att flytta kunder. Mentalvårdens personal och tjänster flyttade i juni 2020 
till Fiskelycksvägen i Mattby. Socialhandledarnas mottagning fortsätter 
på de övriga hälsostationerna i staden. Munhälsovården fungerar i 



fastigheten fram till oktober 2022, varefter rivnings- och 
ombyggnadsarbeten inleds. 
 
Flytt till tillfälliga, ersättande lokaler och tjänsteproduktion under 
ombyggnaden: 
Esbovikens hälsostationsverksamhet flyttar 1.10.2021 till Mattsgatans 
hälsostation (tidigare Mattby hälsostation) på adressen Mattsgatan 1. 
Munhälsovården verkar från 1.10.2022 på andra verksamhetspunkter i 
Esbo och den förebyggande tandvården verkar på Mattsgatan från 
1.10.2021. Den öppna fysioterapins tjänster flyttar till Frisans sommaren 
2021. Mental- och missbruksvården verkar i Mattby och 
socialhandledningen på de övriga hälsostationerna. I och med 
ombyggnaden av Esbovikens hälsostation blir Stor-Esbovikens social- 
och hälsovårdscentral redo att ta emot personal och kunder i juni 2024. 
 
Av invånarna i Esboviken har en del redan sedan 2019 övergått till att 
använda tjänsterna i Mattby. I slutet av 2019 kom 20 procent av 
kunderna på Hälsostationen i Iso Omena från Stor-Esboviken. HUS 
Diagnostikcentrums omfattande tjänster i köpcentret Iso Omena har 
varit populära. Invånarna informeras om olika möjligheter att välja 
hälsostationstjänster. 
 
2. Har inneluftsproblemen i den gamla hälsostationen i Mattby 
åtgärdats?  
Inneluftsfrågorna i den gamla hälsostationen i Mattby har undersökts, 
bearbetats och utretts av affärsverket Esbo lokaler. I byggnaden 
utfördes sotning, mätning och reglering av ventilationskanaler samt 
beläggning av änddonens ljudisoleringsull. Dessutom har man i 
byggnaden under år 2020 utfört flera andra lappnings- och 
reparationsarbeten som ska främja ibruktagandet av byggnaden. 
 
På hälsostationen utfördes fuktmätningar 1.6.2020 och man fann inte 
några förhöjda fuktvärden i byggnaden. Fuktnivåerna i hälsostationens 
golv på första och andra våningen mättes med hjälp av borrningar. 
Enligt rapporten, som är daterad 1.6.2020, observerades inte några 
förhöjda fuktvärden i byggnaden. En inneluftsexpert från affärsverket 
Esbo lokaler har dessutom granskat rapporter om Mattby hälsostation 
från 2013–2014 och gått igenom serviceböckernas begäran om service 
från 2013–2020. På basis av fuktmätningar, rapporter och information 
ur serviceböckerna konstaterade inneluftsexperten att byggnaden kan 
tas i bruk. 
 
3. Kunde man pröva på Sitras hälsokioskmodell i köpcentren i 
Esboviken under ombyggnaden? 
Vi hänvisar till punkt 1, där vi presenterar de ersättande lokalerna för 
invånarna i Esboviken och tjänsteproduktionen under ombyggnaden. Att 
lämpliga ersättande lokaler för hälsostationsverksamheten i Esboviken 
ordnades på tre olika adresser är en stor utmaning med tanke på 
verksamheten och organiserandet av den. Om verksamheten 
utvidgades ytterligare till en fjärde plats skulle situationen bli ännu mer 
komplicerad. 
 
Vi har fördjupat oss i verksamheten i Hälsokiosken som verkat i Ylöjärvi 
sedan 2009 och dessutom analyserat Sitras och Tammerfors 
universitets bedömning av verksamheten. Vi upplever att hälsokiosken 
är ett intressant koncept, men inte bästa möjliga lösning på den 
nuvarande situationen i området. 
 
4. Kunde man inom hälsovården i Esboviken utöka användningen 
av servicesedel och köpta tjänster? 
 



I överensstämmelse med berättelsen om Esbo är en 
flerproducentmodell hälsovårdens strategiska val och sätten att ordna 
tjänster utvärderas och utvecklas regelbundet. 
 
Esboviksborna har också för stunden rätt att byta hälsostation, antingen 
till hälsostationen i Olars (på gränsen mellan Mattby och Olars), som 
sköts med köpta tjänster, eller till en av de två servicesedelsstationerna, 
det vill säga Oma Lääkärisi Esbotorget som sköts av Mehiläinen eller 
Terveystalo Espoontori. Båda ligger i Esbo centrum.  
 

Beslutshistoria 
   
Stadsstyrelsen 09.8.2021 § 245 

 
Förslag Omsorgsdirektör Svahn Sanna 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Paula Viljakainens och Marika Niemis samt 14 
andra ledamöters fråga 12.5.2021 om hälsovård i Esboviken och 
konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 

 
Social- och hälsovårdsnämnden 16.6.2021 § 68 

 
Förslag Omsorgsdirektör Svahn Sanna 

 
Social- och hälsovårdsnämnden föreslår att fullmäktige antecknar 
redogörelsen för kännedom som svar på Paula Viljakainens och Marika 
Niemis samt 14 andra ledamöters fråga 12.5.2021 om hälsovård i 
Esboviken och konstaterar att frågan är slutbehandlad. 

 
Behandling Föredragandens ändringar vid mötet har beaktats i protokollet. 
 

Värmälä, understödd av Riihimäki on Lehtonen, lämnade följande 
förslag: 
”Nämnden förutsätter att man före en lösning med ersättande lokaler 
granskar möjligheten att använda Hälsostationen i Iso Omena som 
ersättande lokal.” 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det lämnats ett 
från föredragningen avvikande, understött förslag, vilket föranleder 
omröstning.  
 
Ordförande konstaterade att social- och hälsovårdsnämnden förkastat 
Värmäläs förslag med 11 röster mot 3. Röstningslistan bifogas till 
protokollet. 

 
Beslut  Social- och hälsovårdsnämnden 

Föredragandens ändrade förslag godkändes. 
 
 

Beslutshistoria 
   
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 



- Valtuustokysymys Espoonlahden terveyspalveluista 12.5.2021 
 
För kännedom 

  


